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Spørgsmål nr. 243 (Alm. del) fra Folketingets Udvalg for Udlændinge- 

og Integrationspolitik: 

 

”Følgende fremgår af svaret på spørgsmål nr. 697 (UUI alm. 

del, 2013-14), som er dateret 30. september 2014: "Det er end-

nu uklart, hvornår en fact finding mission til Eritrea kan gen-

nemføres". Ifølge svaret på spørgsmål 220 (UUI alm. del) star-

tede rejsen 1. oktober 2014 - altså dagen efter afgivelse af sva-

ret på spørgsmål nr. 697. Var det på svartidspunktet den 30. 

september endnu uklart, hvornår missionen kunne finde sted, 

og har den daværende minister svaret i overensstemmelse med 

sandheden?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet kan om forløbet oplyse, at ministeriet den 1. september 

2014 efter anmodning modtog et bidrag fra Udlændingestyrelsen til brug 

for ministeriets besvarelse af 30. september 2014 af spørgsmål nr. 697 

(Alm. del). Forespurgt om status oplyste Udlændingestyrelsen den 18. sep-

tember 2014, at de medarbejdere, der skulle til Eritrea, endnu ikke havde 

fået udstedt det fornødne visum. Justitsministeriet udarbejdede herefter 
udkast til svar på spørgsmålet, som blev sendt til Folketinget den 30. sep-
tember 2014. Det forhold, at besvarelsen ikke baserede sig på nyere oplys-

ninger, skyldes således den interne arbejdsgang i forhold til besvarelsen af 

folketingsspørgsmål.  

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet føl-

gende udtalelse fra Udlændingestyrelsen: 

 

”Udlændingestyrelsen begyndte processen med at søge visum 

til Eritrea i slutningen af august 2014. Udlændingestyrelsen 

fremsendte den 1. september 2014 bidrag til besvarelsen af 

spørgsmål nr. 697 (Alm. del, 2013-14). På det tidspunkt havde 

Udlændingestyrelsen endnu ikke opnået visum til Eritrea. Ud-

lændingestyrelsen fik den 22. september 2014 bekræftelse på, 

at der var udstedt visum til delegationens medlemmer, hvoref-

ter den sidste del af planlægningen af missionen blev påbe-

gyndt, herunder udstedelse af flybilletter til Eritrea. De første 2 

delegationsmedlemmer tog til Eritrea den 1. oktober 2014, 

mens et tredje delegationsmedlem rejste til Eritrea den 5. okto-

ber 2014.”  

 


